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Aký bol 13. kongres SKS?

13. kongres SKS sa konal v neobvyklý čas, t. j. namiesto cyklu „štvrtok
– sobota“ bol cyklus „nedeľa – utorok“ (5. – 7. október 2008). Počasie bolo
priaznivé, pretože bolo pekne a teplo.

Kongres prilákal 1 000 účastníkov a ich reakcie (v osobnom rozhovo-
re) boli veľmi dobré. Tešili sa z nášho pekného stánku SKS, ktorý so stán-
kom Nadácie SKS tvoril peknú dvojicu. Na stánku sme mali rušno, usku-
točnili sa tu dve knižné „promócie“, profesorky MUDr. Viery Štvrtinovej
a spol. „Choroby ciev“ a docentky MUDr. Anny Gvozdjákovej a spol.
„Mitochondrial Medicine“. Okrem toho bolo možné propagovať projekt
Žena a srdce. Avšak návštevníci získali aktuálne informácie o našej spo-
ločnosti i z posterov stánku.

Darom obce slovenských kardiológov bolo veľa prihlásených abstrak-
tov na tento kongres (posterov či prednášok) – za to patrí všetkým veľká
vďaka. Veľmi si to váži aj výbor SKS. Mali sme i dvoch významných hostí zo
zahraničia, a to profesora MUDr. M. Tenderu (Katovice, Poľsko), ktorý
prezentoval výsledky štúdie Beautiful a profesora MUDr. F. Lopez-Jimene-
za z Mayo Clinic (USA), ktorý je expertom v oblasti obezity a metabolického
syndrómu. Jeho prednáška o obezite bola zaujímavá a užitočná i z pohľadu
nášho úsilia v oblasti Národného KV programu. Obaja splnili naše očaká-
vania.

Výnimočným darom primára MUDr. M. Studenčana (VÚSCH, Ko-
šice) bola analýza prvého roku „Registra akútnych koronárnych syndró-
mov“ na Slovensku, dokonca v publikovanej forme. Patrí mu vďaka za veľkú
námahu, rovnako ako aj ďalším, ktorí sa pričinili o to, aby výsledky boli
dobré a boli aj publikovateľné. Môžu ich využívať i „poisťovne“ a Mi-
nisterstvo zdravotníctva SR pri pláne aktivít pri liečbe pacientov.

Vydarené bolo i Sympózium SKS na záver kongresu. Preukázalo, že
dobrá téma, dobrí rečníci vždy auditórium pritiahnu. Mám radosť, že
i v roku 2009 v Brne na zjazde ČKS budeme mať skvelé zastúpenie našej
spoločnosti.

Sympóziá farmaceutických firiem mali požadovanú úroveň, priniesli
dôležité, i nové údaje a „neskĺzli“ len na prezentáciu lieku.

Informácie o výsledkoch súťaží, prezentovaných na 13. kongrese SKS
(súťaž mladých kardiológov, súťaž o najlepší poster, Kardiobeh a Kardio-
krok) budú uverejnené v najbližšom čísle časopisu Kardiológia.

Prostredie Istropolisu a jeho okolie by vyžadovali úpravu a re-
konštrukciu. Ale spoluorganizátori akcie (DECOY a spol.) nepekné miesta
ozdobili, skrášlili a my sme sa tam dobre cítili. Premietanie (Tajpan) bolo
tradične na vysokej úrovni a bezchybné.

Treba poďakovať všetkým – výboru a pracovným skupinám SKS za
šťastnú ruku v témach a vo výbere rečníkov, účastníkom za ich prítomnosť
v sálach a za užitočné diskusie, sponzorom za podporu a spoluorgani-
zátorom za pomoc. Tiež dvom dámam zo sekretariátu SKS za vytvorenie
rodinnej pohody na našom stánku.

Ďakujem a dovidenia na 14. kongrese SKS v Bratislave.

prof. MUDr. Ján Murín, CSc.
prezident Slovenskej kardiologickej spoločnosti
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